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INTERPELACJA 
Dotyczy: funkcjonowania PSZOKów na terenie Łodzi oraz stworzenia Punktów Napraw 

 Szanowna Pani Prezydent, 

Nadprodukcja odpadów to jeden z największych problemów, z którymi mierzą się współczesne metropolie. 
Poza recyklingiem, w dzisiejszych czasach jednym ze sposobów ograniczania ilości powstałych odpadów (a 
w pewnym sensie także emisji CO2) jest ponowne wykorzystywanie istniejących przedmiotów poprzez ich 
naprawę i renowację. Nie wszystkie przedmioty wyrzucane są mieszkańców nadają się tylko do utylizacji – 
część z nich może znaleźć drugie życie pośród łodzian.  

W ustawie z dnia 14 grudnia 2012 r. o odpadach czytamy, iż gminy, w zakresie swojej właściwości podejmują 
działania wspierające ponowne użycie i przygotowanie do ponownego użycia odpadów. Szczególnie 
zachęcając do tworzenia oraz wspierania sieci ponownego wykorzystania i napraw. W znowelizowanej 19 
lipca 2019 roku ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach wynika, że gminy mogą tworzyć oraz 
utrzymywać punkty napraw do ponownego użycia produktów lub części produktów niebędących odpadami. 
Takie punkty, w różnych formach, powstały m.in. w Krakowie, Krośnie, Włocławku, Ustce i Poznaniu. 

Wnoszę o umożliwienie mieszkańcom Łodzi zabierania z miejskich punktów PSZOK odpadów pozostawionych 
tam przez innych mieszkańców. Z możliwości tej powinny być wyłączone odpady niebezpieczne, chemia 
poremontowa i leki oraz zepsuty sprzęt AGD. Natomiast do ponownego użytku mogłyby trafić przykładowo: 
siatki ogrodzeniowe, zlewy, muszle wc, zabawki, meble nietapicerowane.  

Jeśli Łódź ma rozwijać się w kierunku deklarowanego przez władze miasta zrównoważonego pod względem 
ekologicznym, należy podjąć wszystkie możliwe już teraz działania, aby ograniczać ilość składowanych 
odpadów, działać w kierunku recyklingu przedmiotów oraz edukować w tym celu mieszkańców, także przez 
tego typu praktyczne zmiany. Przykłady „grup śmieciarkowych”, wspieranych przez miasto „Podzielni” (jak 
w Poznaniu) czy Punkty Napraw przy PSZOKach w całym kraju pokazują, że są to działania skazane na sukces.  

Równocześnie proszę o odpowiedź na pytania: 

• kiedy zostanie otworzony kolejny punkt PSZOK w Łodzi? 
• czy w nowym PSZOK powstanie punkt wymiany i naprawy przedmiotów oddawanych przez 

mieszkańców, podobnie jak funkcjonuje to w wielu mniejszych miastach (takich jak Krosno)? 
• dlaczego Miasto od lat nie prowadziło żadnej kampanii informacyjnej popularyzującej PSZOKi i 

zasady ich działania w mediach oraz w pojazdach MPK pomimo ogromnych sum wydawanych na 
sprzątanie dzikich wysypisk? 

 Z wyrazami szacunku, 
       Kosma Nykiel 


